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2. zasedání Monitorovacího výboru  

Operačního programu Technická pomoc 2021-2027 

 

 

Místo konání: Areál ČVUT, Český institut informatiky, robotiky a kybernetiky, sál 

Respirium, Jugoslávských partyzánů 1580/3 | 160 00 Praha 6 

 

Datum konání: 28. listopadu 2023 od 10:00 hodin (prezence od 9:00 hodin)  

 

Přítomni:  

předseda:         Leo Steiner (MMR) 

místopředseda:         Marek Kupsa (MMR)  

poradce (zástupce Evropské komise):       Sára Pešková (EK)  

pozorovatel (Ministerstvo financí – AO): Ivana Majtnerová (MF AO) 

členové s hlasovacím právem:               Kateřina Neveselá (MMR), Adriana Prokešová 

(MF), Michael Otta (Asociace krajů ČR), Dagmar 

Vdolečková (SMO ČR), Anna Blahová (NNO), 

Marta Léblová (MV),  

hosté:     Radek Kobza (MMR), Zdenka Marciánová (MMR), 

David Patócs (MMR), Miroslav Daněk (MMR), 

Lenka Szabová (MMR), Monika Pavlisová (MMR), 

Vojtěch Kubiš (MMR) Jiří Kořínek (MMR), Petra 

Lukšová (MMR), Martin Janda (MMR), Ilona 

Binhacková (MMR), Magdalena Rybářová (MMR), 

Juraj Laššuth (MMR), Irena Ahneová (MMR),  

 

omluven:     Jan Dražský Florian (NS MAS) – člen MV 

s hlasovacím právem  
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Program jednání: 

1. Zahájení  

2. Aktuální informace o operačním programu  

3. Informace o případném nesouladu operací s Listinou základních práv a Úmluvou 

OSN  

4. Změny ve výzvách OPTP 2021+  

5. Informace k plnění Evaluačního plánu OPTP 2021–2027  

6. Schválení Ročního komunikačního plánu na rok 2024  

7. Různé  

8. Shrnutí hlavních závěrů  

 

 

Ad (1) Zahájení 

Leo Steiner (MMR) přivítal přítomné členy a hosty na 2. zasedání Monitorovacího výboru 

Operačního programu Technická pomoc 2021-2027 (MV OPTP). Na úvod jednání se představil 

vzhledem k tomu, že se jedná o první jednání v pozici předsedy MV OPTP a doplnil, že v rámci 

MMR vykonává již rok pozici vrchního ředitele sekce evropských a národních programů.  

Uvedl, že i když je OPTP nejmenší operační program, tak rozhodně není nepotřebný a 

nevýznamný. Ilustroval tuto skutečnost na NPO, jehož realizací získala Česká republika 

významnou alokaci pro tento program, a to nejdříve 180 mld. Kč a po aktualizaci více jak 220 

mld. Kč. Sama Evropská komise iniciovala aktivitu na posílení administrativních kapacit 

formou technické pomoci, aby se finanční prostředky dostaly na potřebná místa při plnění 

ambiciózních cílů a milníků. A proto byla, po téměř ¾ roční přípravě ve spolupráci s týmem p. 

Kupsy a využití zkušeností s administrací OPTP, do aktualizace NPO zapracována 

subkomponenta 4, kdy se MMR stává koordinátorem, resp. nositelem této subkomponenty, což 

souviselo se zkušenostmi z technické pomoci. Věří, že OPTP bude patřit mezi nejlépe 

hodnocené a nejužitečnější programy, aby se prostředky za přispění finančních, lidských a 

jiných zdrojů dostaly tam, kde jsou nejvíce potřebné. Konstatoval, že MV je usnášeníschopný 

a program jednání výboru je standardní. Poděkoval rovněž Evropské komisi za poskytnutí 

finančních prostředků na implementaci OPTP.  

Sára Pešková (EK) poděkovala za pozvání na jednání MV, který je jejím prvním v tomto 

programové období pro OPTP. Uvedla, že v červnu převzala program po kolegyni Janě 

Chaloupkové a je za to velice ráda, protože program funguje velice dobře, všechny výzvy jsou 

vyhlášeny, první žádosti o platbu jsou již proplaceny. I když je program podpůrného charakteru, 



 

 
 

- 3 - 

Ministerstvo pro místní rozvoj ČR, Odbor Řídícího orgánu Operačního programu 

Technická pomoc 

Staroměstské náměstí 6, 110 15 Praha 1 

Ministerstvo pro místní rozvoj R, Odbor Řídícího orgánu Operačního programu 

Technická pomoc 

Staroměstské náměstí 6, 110 15 Praha 1 

tak plní spoustu důležitých funkcí, jako je například podpora činnosti místních akčních skupin, 

díky kterým je ČR jednou z nejúspěšnějších zemí v oblasti komunitně vedeného místního 

rozvoje. Důležitou funkci OPTP bude rovněž plnit při uzavírání programu Praha pól růstu a 

činnost e-Governmentu, ve kterém má ČR ještě nedostatky.  

Úvodem zmínila ještě informace z evropské úrovně. EK již započala diskuzi o budoucnosti 

kohezní politiky po roce 2027. Komisařka Elisa Ferreira zřídila skupinu na vysoké úrovni pro 

budoucnost politiky soudržnosti, která se setkávala celkem na 10 zasedání a v únoru bude 

zveřejněna tzv. závěrečná zpráva, která bude obsahovat výstupy z těchto jednání, v březnu bude 

vydána 9. kohezní zpráva a v dubnu se uskuteční Kohezní fórum. Výstupy těchto zpráv i 

kohezního fóra budou obsahovat důležité signály, kam se politika soudržnosti bude po roce 

2027 ubírat. Proto doporučila MV sledovat tyto události.  

Leo Steiner (MMR) poděkoval za úvodní slovo p. Peškové a uvedl, že se těší na další 

spolupráci.  

Následně se věnoval bodu schválení programu jednání MV, ke kterému nebyly vzneseny žádné 

připomínky.  

Informoval členy MV o nové zkušenosti z OPTP 2014+, kde bylo cílem řádně dočerpat 

program, k čemuž se rovněž vázaly různé motivace včetně odměn. Nyní je cílem dočerpat 

program tak, aby nedošlo k zatížení státního rozpočtu z důvodu přezávazkování OPTP. V této 

souvislosti probíhala intenzivní jednání v rámci MMR, jak odboru 25, oddělení 55 tak dalších 

zainteresovaných odborů. Výsledkem těchto jednání, je nezatížení státního rozpočtu, vyjádřil 

aktérům poděkování za odvedenou práci 

Marek Kupsa (MMR) uvedl, že MV je usnášeníschopný. Z jednání je ze zdravotních důvodů 

omluven p. Florian.   

Ad (2) Aktuální informace o operačním programu  

Marek Kupsa (MMR) nastínil kondici programu v začátku období s tím, že výzvy pro 

příjemce byly vyhlášeny v září 2022 a následně představil aktuální stav finančních prostředků 

k 16. 10. 2023 v právních aktech dle příjemců, hovořil o stavu čerpání k čerpání z EFRR a FS 

(viz prezentace), který se ke konci roku jistě zvýší i díky projektům místních akčních skupin. 

Čerpání bude pozvolné z důvodu víceletých projektů, i když vzhledem k tomu, že nemáme 

euro, tak nebude možné alokaci programu plánovat absolutně k optimu. V roce 2025 proběhne 

zásadní midterm evaluace programu a dojde k přehodnocení čerpání. Program budeme sledovat 

i v eurech, a i na příští MV bude čerpání programu předloženo i v eurových částkách, abychom 

mohli přesněji sledovat čerpání programu. V prvním pololetí 2024 bude zpracován přehled 

čerpání alokace programu dle podrobného členění za jednotlivé příjemce tak, abychom mohli 
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odhadnout, kdy pravděpodobně budou finanční prostředky programu vyčerpány. Stěžejní bude 

i debata o budoucnosti kohezní politiky, případně jiných evropských nástrojích po roce 2028. 

Pokud nebude zachována podpora administrativní kapacity, není jisté, jak budou dále fungovat 

jednotlivé programy při napjatém státním rozpočtu. Zatím nevíme, zda bude velká technická 

pomoc zachována v současné podobě, ale můžou zde být i jiné způsoby podpory. Také bude 

záležet, jak se osvědčí nástroje typu NPO apod. Důležité je zachování lidských zdrojů, tak, aby 

mohly dále zajišťovat rozvoj kohezní politiky. 

Poté představil některé projekty pro podporu a rozvoj eGovernmentu z výzvy č. 2 (viz 

prezentace), jehož podporu ve výši 80 mil. Kč jsme velice podrobně diskutovali s Evropskou 

komisí, protože eGovernment je zásadní pro rozvoj, resp. lepší čerpání EU fondů v ČR. Po 

souhlasu EK, ŘO OPTP přidal do příjemců kromě MV i Digitální informační agenturu (nový 

subjekt pro rozvoj digitalizace v ČR).  Oba subjekty již žádost o dotaci podali.  

Dotkl se rovněž projektů z výzvy č. 5 (viz prezentace), která je určena pro podporu Dohody 

o partnerství a je určena pro stěžejní aktéry, kteří přispívají k naplnění cílů dohody.   V krátkosti 

se věnoval projektu „Podpora koordinačních a odborných kapacit NNO“ žadatelů Úřadu vlády 

a společnosti Glopolis, který je pozorně sledován ze strany EK. Dále se zmínil o projektu 

“Řešení aktuálních potřeb a nových témat CLLD”, jejímž žadatelem je Národní síť MAS.  

Následně uvedl stav kontrol k 20. 11. 2023 (viz prezentace) a doplnil, že je rád, že v novém 

programovém období nejsou dosud žádná pochybení a noví příjemci při provádění kontrol úzce 

spolupracují a nejsou zjišťovány žádné zásadní nedostatky.  

Usnesení: MV OPTP bere na vědomí informace o stavu realizace OPTP 2021+. 

Ad (3) Informace o případném nesouladu operací s Listinou základních práv 

EU a Úmluvou OSN  

Marek Kupsa (MMR) konstatoval, že projekty by neměly zasahovat do základních práv a 

svobod EU a Úmluvy OSN a ani náš program neeviduje žádné nesoulady či podněty k těmto 

dokumentům (viz prezentace). 

 
Usnesení: MV OPTP bere na vědomí informaci, že v OPTP nebyly evidovány žádné 

nesoulady operací, podněty či stížnosti týkající se porušení Listiny základních práv EU a 

Úmluvy OSN o právech osob se zdravotním postižením. 

 

Ad (4) Změny ve výzvách OPTP 2021+ 
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Petra Lukšová (MMR) přivítala členy MV na jednání. Hovořila o tom, že MV schvaluje výzvy 

jako celek i změny, které se v průběhu času objeví. Dnešní MV má v návrhu změnu výzvy č. 

3, která je zásadnější a změny i v dalších výzvách, které jsou technického charakteru (viz 

prezentace).   

Marek Kupsa (MMR) požádal o doplnění vysvětlení požadavku na navýšení FTE pro RSK 

zástupce Asociace krajů ČR p. Ottu a vedoucího oddělení řízení strategie regionálního rozvoje 

p. Daňka.  

Michael Otta (AK ČR) uvedl, že sice v rámci výzvy OPTP se jedná o navýšení počtu úvazků, 

ale reálně se o navýšení nejedná, protože dosud byly v RSK financovány 3 úvazky, tudíž je to 

pro RSK zachování stávajícího stavu na další 2 roky s tím, že jeden úvazek je spjatý s 

podporou hospodářsky a sociálně ohrožených území (HSOÚ), kde se v posledních letech 

rozvíjí celá řada aktivit pro podporu těchto území. Jednotlivé kraje v současně době 

zpracovávají dokumenty přímo zaměřené na HSOÚ a proto bylo logické kapacitně zajistit 

dokončení těchto aktivit, následně podpora uvedených oblastí včetně promítnutí do přípravy 

konkrétních projektů.  Poděkoval, že ŘO OPTP i MMR vyhověly požadavku Asociace krajů a 

našlo se společné řešení, jak zachovat kapacity sekretariátu RSK a financovat tyto aktivity s tím, 

že se nemění celková alokace výzvy, jedná se o vnitřní úpravu, kterou dojde i k rychlejšímu 

čerpání vyčleněných finančních prostředků pro RSK. 

Miroslav Daněk (MMR) doplnil, že se jedná o záležitost, která je podchycena ve Strategii 

regionálního rozvoje. Ukazuje se, že aktivity v těchto oblastech, které zahrnují čtvrtinu obyvatel 

ČR, dávají smysl, což bylo ověřeno na základě pilotního národního programu, a proto bude 

podpora do těchto území směřovat následně nejen z EU, ale i jiných finančních zdrojů. Zásadní 

je, aby se i tyto regiony náležitě rozvíjely a pokud jsou hluboko pod průměrnou úrovní ČR, 

měly by dostat nadstandardní pomoc, a proto uvítaly tuto aktivitu, při které se nebude muset 

měnit ani způsobilost výdajů a budou zachovány dosavadní parametry. Věří, že další výzvy 

např. z IROPu, zaměřené na HSOÚ, budou úspěšné včetně výzev z národních zdrojů a budou 

se snažit tyto oblasti zvýhodňovat. Vyjádřil naději, že i na základě podpořené aktivity z OPTP 

bude předkládán dostatek kvalitních projektů z těchto území. 

Leo Steiner (MMR) k informaci p. Daňka dodal, že na dnešní poradě vedení za účasti pana 

ministra byla problematika HSOÚ a možnosti podpor z MMR detailně diskutována a 

výsledkem by mělo být hlasování v poslanecké sněmovně, kde v rámci pozměňovacích návrhů 

by měl pro rok 2024 vzniknout speciální program na podporu HSOÚ s alokací cca 140 mil. Kč.  

Poté vyzval členy MV k hlasování o navržených změnách ve výzvách s použitím hlasovacích 

lístků, které byly následně schváleny.  
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Michael Otta (AK ČR) uvedl, že se zdrží hlasování z důvodu možného střetu zájmů.   

Usnesení: MV OPTP schvaluje změny ve výzvách OPTP 2021+. 

Ad (5) Informace k plnění Evaluačního plánu OPTP 2021-2027 

Jiří Kořínek (MMR) informoval členy MV, že oproti minulým programovým obdobím, kdy 

byly plněny čistě jen monitorovací indikátory, jsme se rozhodli po zvážení dosavadních 

zkušeností a po dohodě s EK jít cestou průběžné evaluace, která bude zaměřena nejen na 

kvantitu, ale především na kvalitu, abychom zjistili, zda provádění programu skutečně 

vyhovuje potřebám cílových skupin a příjemců OPTP. Následně komentoval cíle průběžné 

evaluace, evaluační okruhu a stav přípravy evaluační zakázky (viz prezentace).  

Doplnil, že systém jednotlivých evaluačních zpráv je zpracován tak, aby byly prezentovány 

jednou ročně na podzimním jednání MV OPTP.  

Sára Pešková (EK) dotázala se, zda dodavatelem bude ten, který je uveden v tištěné prezentaci 

Marek Kupsa (MMR) omluvil se, že v prezentaci, která byla připravována pro členy MV 

s předstihem, byl uveden vítězný dodavatel ještě před ukončením možnosti podání odvolání a 

v poslední den této lhůty se jeden zájemce odvolal.  

Sára Pešková (EK) ocenila, že se OPTP vydal cestou kvalitativní analýzy a evaluace, 

pochopila, že první evaluační zpráva bude předložena MV na podzim příštího roku. Zmínila 

rovněž, že dva indikátory, které EK požadovala do programu zapracovat, je důležité sledovat 

ať již pro srovnání mezi jednotlivými programy, nebo mezi členskými státy.  

Jiří Kořínek (MMR) doplnil, že samozřejmě tyto dva indikátory sledujeme na projektech a 

zároveň bude jejich plnění zahrnuto i v evaluačních zprávách.   

Marek Kupsa (MMR) uvedl, že průběžná evaluace, která byla nastavena za velkého přispění 

evaluační jednotky OPTP v osobě p. Laššutha, by mohla být do budoucna zrcadlem nastavení 

řízení ESIF prostředí v ČR. Evaluace bude zahrnovat zásadní aktéry čerpání, důležitá témata a 

výsledkem by měla být informace o výkonnosti nejen OPTP. Výsledky evaluace budou 

využívat jistě i MMR-NOK, případně i MF – Auditní orgán a Platební orgán a budou určitě i 

zajímavým bodem na jednáních MV OPTP 21 + důvodu, že bude možné porovnávat výsledky 

v průběhu celého programového období.  

Usnesení: MV OPTP bere na vědomí informace o plnění Evaluačního plánu OPTP 2021–

2027. 
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Ad (6) Schválení Ročního komunikačního plánu na rok 2024 

Radek Kobza (MMR) omluvil se za pozdní dodání prezentace. Uvedl, že poslední MV 

v Pardubicích byl obsáhlý z hlediska prezentace komunikačních aktivit, v září se konal ještě 

meeting s EK, proto se ve své prezentaci zaměřil spíše na výsledky evaluací a představení 

komunikačního plánu.  

Podrobně prezentoval předkládané informace o povědomí o fondech EU v ČR, další zajímavé 

údaje z dotazníkového šetření, týkající se vnímání členství ČR v EU, postojů k fondům EU, 

hlavního sdělení libovolné kampaně o fondech, efektu kampaně a její zaznamenání v inzerci 

v Blesku a Deníkách (viz prezentace). Z výsledků těchto aktivit vychází při zpracování Ročního 

komunikačního plánu, jehož cíle a aktivity následně představil (viz prezentace). Poté doplnil 

odhad celkových náklady a financování na rok 2024 ve výši cca 61,5 mil. Kč s tím, že struktura 

kampaní je víceméně identická s rokem 2023 i když pro rok 2024 v rámci pilotního ověření 

připravují novinky (viz prezentace). Hlavním cílem komunikačních aktivit je udržet vysoké 

povědomí o fondech a podpořených projektech, posílit pozitivní vnímání EU fondů především 

z důvodu, že lidé málokdy vědí, že využívají něco, co bylo podpořeno z fondů EU.  

Leo Steiner (MMR) poděkoval p. Kobzovi za prezentaci, která vyznívá pozitivně a 

optimisticky, i když budoucnost EU fondů asi není tak růžová. V nadcházejících měsících a 

letech se odehraje významná bitva na půdě především evropském, ale i českém. A i když 

neovlivníme složení EP ani EK, můžeme ovlivnit to, aby se rozhodovalo věcně. Proto byl i rád 

za prezentované nástroje ve vztahu k propagaci a evaluaci. 

Komentoval včerejší tiskovou zprávu Národního kontrolního úřadu o administraci evropských 

programů jejímž obsahem je, že se jedná o složitý, zdlouhavý, sporný ve vztahu k efektivitě a 

finančně nákladný proces s tím, že na poskytnutých 600 mld. Kč připadá 30 mld. Kč na 

administraci programů. EK má zpracovanou obdobnou zprávu za období 2014-2020, ze které 

vyplývá, že na financování implementace byly vyčleněny cca 3 %. Jedná se o zpětnou vazbu, 

na kterou je potřeba reagovat.  

Hovořil i tom, že existují konkrétní témata, programy, které byly úspěšné nejen po věcné 

stránce, ale i komunikační, na rozdíl např. od programu Nová zelená úsporám 2013, a mají 

výhodnou pozici při vyjednávání budoucí kohezní politiky. Přeje si úspěch při vyjednávání 

budoucí kohezní politiky a k tomu je potřeba mít dostatek věcných argumentů, kvalitní image 

a propagaci.  

Následně otevřel diskuzi k projednávané problematice, do které se přihlásila Kateřina Neveselá, 

které předal slovo.  
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Kateřina Neveselá (MMR) uvedla, že v závěru programového období 2014-2020 je průměrné 

povědomí o kohezní politice v EU na 39 %. Čeká nás vyjednávání na roky 2028+. A i 

v kontextu toho, že máme další zdroje financování projektů, jako je NPO, sociálně klimatický 

fond apod., si není jistá, zda veřejnost bude schopná v dalších průzkumech rozlišit, zda projekty 

budou financované z kohezních fondů, NPO nebo z jiného zdroje. Dle jejího názoru to vlastně 

není ani důležité, důležité je, že projekty budou v rámci propagace prezentovány s vlajkou EU, 

a to by mělo být i smyslem publicity – zvýšit povědomí lidí o financování projektů z EU, i když 

bez konkrétního fondu, protože všechny projekty jsou realizovány z jednoho rozpočtu EU. 

V tomto kontextu apelovala na EK, aby do budoucna zjednodušila pravidla pro publicitu ve 

smyslu, zda je potřeba zdůrazňovat podporu koheze jako samostatného nástroje, nebo jít o 

úroveň výše a podporovat to, že jsme v EU a EU nám pomáhá. Zdůvodnila to i tím, že vzhledem 

ke zpoždění čerpání nejen kvůli covidu, ale i že se upřednostnil NPO jako globálně 

celoevropský, tak kohezní politika má nyní horší postavení než kdykoliv předtím při 

vyjednávání její silné pozice a silné obálky v následujícím programovém období.  

Leo Steiner (MMR) ocenil podnět a vyzval zástupce EK k vyjádření, protože podnět směřoval 

především na ni. 

Sára Pešková (EK) poděkovala za dotaz, s jehož obsahem souhlasí. Doplnila, že již v novém 

programovém období došlo ke zjednodušení tím, že jsou uváděny pouze údaje, že byl nějaký 

projekt financován z EU bez uvedení konkrétního fondu. Je pravda, že lidé většinou nerozlišují, 

z jakých fondů byly projekty financovány, občas je ani nezajímá, zda byly financovány 

z evropských nebo národních fondů. A to je zase apel od Evropské komise k ČR, aby docházelo 

k rozlišení podpory z evropských a národních zdrojů.  

Dále zmínila, že na úrovni EK byly vytvořeny pracovní skupiny, v rámci, kterých probíhá 

debata o budoucnosti politiky koheze po roce 2027 na jednotlivá témata a ona je součástí 

pracovní skupiny zaměřené na komunikaci a publicitu, tudíž vznesený apel přenese na jednání 

této skupiny.     

Poté vznesla dotaz na p. Kobzu, protože z porovnání komunikačního plánu z loňského a 

letošního roku vychází pokles povědomí o EU fondech asi o 5procentních bodů z 94 na 89, což 

není úplně pozitivní trend. Další otázka směřovala na kampaň 100 000 projektů pro Česko, 

kterou zaznamenala v televizi a jež byla zaměřena na zelené Česko a propojené aktivity. V této 

souvislosti se dotázala, zda bude kampaň zaměřena i na jiné aktivity např. sociální Česko nebo 

více propojené Česko.  Posledním dotazem směřoval na to, proč je v komunikačním plánu na 

rok 2024 uváděno méně indikátorů než na rok 2023, protože si myslí, že sledování indikátorů 

je zpětnou vazbou o naplňování komunikačních aktivit.  
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Radek Kobza (MMR) navázal ještě na p. Neveselou s návrhem na zjednodušení publicity 

projektů, ke kterému se přidal i z důvodu, že by přinesla značnou finanční úsporu. Jeden 

z důvodu je i ten, že na konci roku 2013 bylo domluveno, že operační programy si nebudou 

zpracovávat své vlastní brandy, ale mohly si zpracovat své vlastní vizuální prvky, jako např. 

OPTP, IROP. To jsou všechno témata, která jsou probírána nejen na úrovni národních 

komunikačních úředníků, ale i na DG Regio a poslední rok probíhá série technických seminářů 

k nařízení pro budoucí období. 

K otázce na indikátory uvedl, že máme na úroveň projektů nastavený v novém programovém 

období jeden indikátor a tím došlo k výraznému zjednodušení. Ale to neznamená, že se 

nesleduje daleko více věcí, jen se nestanovují cílové hodnoty. Např. u eventů se interně sleduje, 

kolik bylo pořádáno akcí, kolik lidí je má navštívit a s jakou spokojeností odcházeli, tzn., na 

každém eventu provádíme evaluaci ve formě dotazníkového šetření. Snaha je také stavět na 

logickém rámci, porovnávat rozdíly mezi výstupy, výsledky dopady. 

K dotazu na kampaň 100 000 projektů pro lepší Česko se zaměřením na zelené Česko uvedl, že 

kampaň byla připravena a dokončována v době covidu, ale byla nasazena až v loňském roce, 

kdy se začal řešit nákup médií, což způsobilo 6měsíční zpoždění.  Před 7 lety začaly probíhat 

kampaně na jiné oblasti, v rámci, kterých byla představena témata jednotlivých řídicích orgánů 

se zaměřením např. na oblast veřejných prostranství, rekvalifikace a sociální oblast a nyní bylo 

propagováno zelené Česko. Po přehodnocení dosavadních zkušeností bylo pro příští období 

přistoupeno k přesunu do briefu pro kreativitu, jež by měla nahradit nebo rozvinout projekt 

100 000 projektů pro lepší Česko a zároveň bude snahou dělat věci jinak než dosud, protože 

časový rozestup mezi dvěma kampaněmi je z hlediska administrativní zátěže značný a rovněž 

rozpočet je omezený. Proto byl rozvinut koncept propagace v přílohách Deníků, kde jsou každý 

měsíc propagována témata z oblasti sociální, zdravotnictví, školství a jsou ukazovány konkrétní 

příklady, kde EU fondy pomáhají. Nyní se chceme více zaměřit z hlediska digitálu i obsahu na 

všechny oblasti, co koheze zahrnuje a spolupracujeme při tom se všemi řídicími orgány, 

abychom tak naplnili naši hlavní informační a koordinační roli na národní úrovni.  

Leo Steiner (MMR) rozloučil se s členy MV, protože mu za 2 hodiny začíná řídicí výbor NPO 

v Kašperských horách a předal slovo p. Kupsovi, který provede členy MV zbytkem dnešního 

programu. Poděkoval členům MV za účast na jednání, za spolupráci a je přesvědčen, že jsou si 

vědomi důležitosti OPTP a zapojení do něj.   

Marek Kupsa (MMR) předal slovo p. Vdolečkové, která měla ještě připomínku 

k projednávanému bodu.  

Dagmar Vdolečková (SMO ČR) vznesla připomínku za všechny ITI, což je nástroj, který 

pomáhá k plnění koheze v rámci území. Uvedla, že se v minulém programovém období snažili 

se zástupci OPTP a odborem publicity a evaluace na MMR vyjednat finanční prostředky pro 
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publicitu ITI, která by byla koordinovaná na národní úrovni, protože dle jejich názoru jim 

propagace ITI na této úrovni chyběla a chybí dodnes, i když ví, že to nyní vyznívá opačným 

směrem, než dosud na jednání MV zaznělo. Bohužel v roce 2020 do těchto jednání vstoupila 

vyšší moc v podobě covidu, což vedlo z logických důvodů nejen k přerušení jednání, ale i 

finanční prostředky byly převedeny tam, kde byly více potřeba. Následně bylo řečeno, což 

chápali, že finanční prostředky na navrhované aktivity v rámci období 2014-2020 již nejsou 

k dispozici.  

Dle informací od jejích kolegů z ITI proběhlo 14. 11. 2023 s OPTP a odborem publicity a 

evaluací jednání, na kterém ona sama nebyla, ale bylo prý přislíbeno obdržet stanovisko do 

konce listopadu, jak by mohla vypadat publicita ITI koordinovaná na národní úrovni. Může se 

jednat např. o evaluace, plánování programového období 2028+.  Zároveň poděkovala za toto 

jednání s tím, že pevně věří, i přes uvedené informace o přistupování k žadatelům formou 

zjednodušení podmínek, dojde k požadované finanční podpoře, protože ITI palčivě vnímají 

nejen v územích, ale i na národní úrovni, že pokud se řekne „ITI“, většina lidí si to spojí s IT, i 

když toto není obsahem ITI. Co se týká finanční stránky, jednalo by se o marginální záležitost 

na národní úrovni. Opětovně poděkovala za dosavadní jednání a věří, že bude zakončeno 

nějakým výsledkem. 

Kateřina Neveselá (MMR) upřesnila, že jednání se nezúčastnili zástupci odboru publicity a 

evaluací fondů EU. Závěrem listopadového jednání bylo domluveno, že zástupci ITI obdrží 

feedback na začátku prosince s tím, že při jednání byli upozorněni na řadu duplicit, který jejich 

návrh měl vůči aktivitám, jež jsou realizovány v jiných projektech podpořených z OPTP. 

V debatě však budou dále pokračovat.  

Miroslav Daněk (MMR) pro něj je novou informací, že ITI se plete s IT.   

Dagmar Vdolečková (SMO ČR) doplnila, že to nebyla výtka k názvu ITI, ale spíše je to otázka 

žadatelů, jak vnímají ITI, když jim vysvětlují, co nástroj představuje, protože žadatelé si 

automaticky pod tím představují IT.    

Miroslav Daněk (MMR) vrátil se ještě k obsahu schůzky s tím, že by bylo potřeba vědět, 

v čem spočívá přidaná hodnota toho, že veřejnost bude znát, co je ITI. Na koncept ITI nikdo 

z MMR, ani EK neútočí, proto asi není nutné ITI obhajovat. Stejně jako CLLD, budeme i ITI 

nadále podporovat. K navrhované publicitě ITI by bylo potřeba znát co je její podstatou, v čem 

je slabá podpora a proč ji potřebují.  

Dagmar Vdolečková (SMO ČR) uvedla, že dotazy vezmou určitě v úvahu a při dalším jednání 

zohlední, respektive vysvětlí. 
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Marek Kupsa (MMR) doplnil, že jednal také se zástupci ITI. Při vyjednávání budoucího 

programového období a tvorbě nového nařízení nevidí problém posílit kapacitu ITI. Přidal se 

k p. Daňkovi, že ITI a CLLD jsou nástroje, které nikdo ani na evropské úrovni nezpochybňuje. 

Druhou věcí je vyjasnit si na národní úrovni, jak propagovat ITI, co by bylo možné vykonávat 

na regionální a co na centrální úrovni.  

Radek Kobza (MMR) uvedl, že informaci o jednání obdržel dnes od p. Neveselé a bude ji 

posuzovat z hlediska možných duplicit. Stejnou problematiku řeší i s MAS a vždy je potřeba 

mít na druhé straně koordinačního partnera, což ne všechny ITI naplňovaly. Důležité pro další 

jednání je stanovit si cíle, odůvodnění, a pokud se shodneme, tak řešit, zda propagace bude 

probíhat formou projektu s finanční podporou, nebo zda MMR využije stávající zakázky a 

rozpočtu, propagaci vyrobí a ITI budou partneři při tvorbě a schvalování, tj. základní přístup. 

Promovat ITI vůči široké veřejnosti je nesmysl, možnost je využít propagaci pro odbornou 

veřejnost nebo potenciální žadatele. Navržený koncept jde však proti současnému duchu, kdy 

je snaha o co největší zjednodušení propagace podpory EU fondů a my bychom najednou 

propagovali jeden z jejích nástrojů. Doplnil, že podklady obdrželi a budou se jimi zabývat.   

Marek Kupsa (MMR) poděkoval za debatu a doporučil přikročit ke schválení Ročního 

komunikační plánu na rok 2024, který byl schválen jednomyslně.  

Doplnil, že publicita je vděčné téma. Vzhledem k tomu, že počet různých fondů, aktivit a 

nástrojů narůstá, je obrovský problém se v nich vyznat i těm, kteří v této oblasti pracují. A 

laická veřejnost se v zásadě nezajímá o to, z jakého fondu byl projekt podpořen. Bude to i 

jedním z našich úkolů do období 2028+ zefektivnit nejen propagaci, ale i to, aby nástroje byly 

funkční, jednoduché a plnily své cíle.  

Usnesení: MV OPTP schvaluje Roční komunikační plán na rok 2024. 

Ad (7) Různé 

Marek Kupsa (MMR) předal slovo p. Kubišovi a p. Pavlisové, kteří budou členům MV 

prezentovat Rámec pro posilování administrativní kapacity (Roadmapa). 

Vojtěch Kubiš (MMR) poděkoval za slovo p. Kupsovi a uvedl, že společně s p. Pavlisovou 

mají na starosti v rámci agendy administrativní kapacity i uvedenou Roadmapu. Členům MV 

budou prezentovat kontext vzniku dokumentu, jeho strukturu a dosavadní výsledky. Roadmapa 

bude následně i členům MV zaslána.    

Monika Pavlisová (MMR) představila konstrukci Roadmapy jako nového nástroje EK, jehož 

smyslem bylo zajistit, aby se k posilování administrativní kapacity přistupovalo více 
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strategicky a jednotně na evropské úrovni. Základem pro osnovu Roadmapy byla příloha D 

dokumentu Zpráva o ČR za rok 2019, která shrnovala nedostatky a slabá místa z pohledu 

administrativní kapacity v ČR. Při tvorbě byli osloveni všichni aktéři, kteří měli slabá místa 

v gesci, aby se k nim vyjádřili a bylo možné stanovit opatření pro jejich odstranění. Roadmapa 

byla schválena jako příloha DoP pro programové období 2021–2027. V průběhu 2023 došlo 

k vyhodnocení a aktualizaci stanovených opatření ve spolupráci s relevantními aktéry, jejichž 

vstupy tvoří kostru aktualizované Roadmapy.  

Vojtěch Kubiš (MMR) uvedl, že Roadmapa je rozdělena do tří částí, které se týkají nejen 

samotné administrativní kapacity, ale i zadávání veřejných zakázek, střetu zájmů a snaží se 

pokrýt celou implementační strukturu včetně příjemců.  Následně shrnul myšlenkovou mapu 

tvorby tohoto dokumentu, jež zahrnovala nastavování pravidel, metodik, práce s nimi 

v dotačním prostředí s následnou analýzou, zpětnou vazbou od dotčených subjektů, způsobem 

komunikace subjektů mezi sebou atd. Výsledkem bylo konstatování, že stanovená opatření se 

podařilo naplnit, tzn., že metodiky existují, komunikace probíhá a pravidla jsou tak nastavena.  

Na základě vyhodnocení dat bylo dohodnuto s jednotlivými gestory, že nebudou stanovena 

nová opatření a bude zatím nechán prostor pro plnění těch dosud stanovených.  

Marek Kupsa (MMR) doplnil, že vytvořit fungující Roadmapu v ČR nebylo určitě 

jednoduché. Dle jeho názoru je systém nastaven velice sofistikovaně a doufá, že komunikace 

bude nadále dobrá, i přes to, že do toho vstupuje spousta nových nástrojů. Doporučil systém 

vylepšovat a při hodnocení v roce 2025 znovu revidovat. 

Konstatoval, že k projednávanému bodu nebyly žádné připomínky či dotazy a přešel 

k poslednímu bodu programu, a to bylo shrnutí hlavních závěrů. Poděkoval přítomným za 

hladký průběh jednání a požádal o závěrečné slovo paní Peškovou z Evropské komise.  

Sára Pešková (EK) poděkovala za pozvání a hladký průběh jednání MV, který byl jejím 

prvním MV pro OPTP. Doplnila, že zkušenost má již z MV IROP. Důležitou a stále aktuálnější 

oblastí pro další práci bude komunikace i s ohledem na to, že příští rok proběhnou volby do 

Evropského parlamentu. Bude se těšit na jednání MV v příštím roce s tím, že pochopila, že se 

bude konat jednou za rok.  

Marek Kupsa (MMR) poděkoval za závěrečné slovo a těší se na další spolupráci. Uvedl, že 

neplánujeme konání více jak jednoho monitorovacího výboru ročně, pouze v případě nenadálé 

potřeby by byl svoláno další jednání. Plánujeme konání MV na konci roku 2024, kdy proběhne 

i závěrečný monitorovací výbor pro programové období 2014-2020.  

 

Ad (8) Shrnutí hlavních závěrů  
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Marek Kupsa (MMR) shrnul 5 hlavních závěrů z 2. zasedání MV OPTP: 

1. MV OPTP bere na vědomí informace o stavu realizace OPTP 2021+. 

2. MV OPTP bere na vědomí informaci, že v OPTP nebyly evidovány žádné nesoulady 

operací, podněty či stížnosti týkající se porušení Listiny základních práv EU a Úmluvy 

OSN o právech osob se zdravotním postižením. 

3. MV OPTP schvaluje změny ve výzvách OPTP 2021+. 

4. MV OPTP bere na vědomí informace o plnění Evaluačního plánu OPTP 2021–2027. 

5. MV OPTP schvaluje Roční komunikační plán na rok 2024. 

 

Zapsala: Ilona Binhacková (MMR)  

Schválil: Leo Steiner (MMR), předseda MV OPTP 2021 - 2027 
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